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Toila Vallavolikogu määruse Toila valla arengukava aastateks 2024-2030 ja eelarvestrateegia aastateks 2024-2028 vastuvõtmine
SELETUSKIRI

Toila valla arengudokumentide avalikustamine toimus perioodil 29.08-12.09.2024
Kokku laekus 16 ettepanekut seitsmelt inimeselt. Ettepanekutele on lisatud Toila Vallavalitsuse seisukoht ning kõiki ettepanekuid on menetletud vastavates volikogu komisjonides.

Nr Kuupäev Reg.number Esitaja Ettepanek Vallavalitsuse seisukoht

1 28.08.2024 Rein Merirand Ettepanek osta endise Toila lasteaia hoone või ehitada uus lasteaed. x

2 11.09.2024 1.7-1/1358 x

3 12.09.2024 1.7-1/1372 Maria Ronk x

4 12.09.2024 1.7-1/1374

Eelarve- ja 
majanduskomisjon

Kultuuri- ja 
spordikomisjon

Haridus- ja 
noorsootöökomisjon

Volikogu 
protokoll nr 32

Ettepanekuga ei arvestata, kuna Toila alevikus 
ja selle lähialal on sündivus langenud tasemele, 
mis ei kinnita vajadust lasteaia järele. Voka 
lasteaias on endiselt vabu lasteaiakohti ning 
Toila laste üleminek Vokka on toimunud 
sujuvalt. Lisaks on endise lasteaia „Naerumeri” 
omanik valmistamas ette suurt projekti ning ei 
ole huvitatud lasteaia müügist.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Voka lasteaed 
Naksitrallid

Toila valla majandusspetsialisti Richard Toome hinnangul (hinnang tehtud koos 
ehitajaga) vajavad rühmade terrassid piirdeaedade vahetust, uusi väravaid ja 
terrassi põrandate uuendust. Terrassid on ehitatud 2015. aastal. Paraku ei ole puit 
väga ilmastikukindel. Aastatega on puitosad katki ja mädanenud, väravad ei toimi 
normaalselt st on ära vajunud ja ei sulgu korralikult. Tegemist ei ole esteetilise 
probleemiga, vaid vajadus tagada laste turvalisus ja ohutus. Lastevanemate iga 
aastasest rahuloluküsitlusest selgub samuti, et terrassid ja väravad on üks 
probleemne koht ja need on lastele ohtlikud. Samuti on probleemikoht maja ümber 
olev silluseriba, mis on kohati väga ära vajunud, seega vajab korrigeerimist ning 
probleemsete kohtade likvideerimist. Hinnanguliselt oleks tööde maksumus 30 
000 eurot. Toila valla arengukava 2024-2030 investeeringute kavas haridus- ja 
noorsootöö all ei ole terrasside ning maja ümber oleva silluseriba ehitustöid 
planeeritud. Teen ettepaneku leida katteallikas terrasside ning maja ümber oleva 
silluse uuendamiseks investeeringute kavast majanduse alt energiatõhusate 
meetmete rakendamise alt.

Tegemist on majanduskuluga, jooksva 
remondiga. Arvestame vajadusega 2025. aasta 
eelarve koostamisel. Arengukavas muudatusi ei 
tee.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

1.2 Haridus ja noorsootöö. Valdkonna arengueeldused. Omandada Toila vallale 
lasteaia hoone (Oru 17). Kuna see on ehitatud lasteaiaks ja Toila asulas puudub 
lasteaed. Kujundada sellest hoonest multifunktsionaalne kogukonnamaja, mis 
sisaldaks lasteaeda ja raamatukogu. Kogukonnamaja ruume saaksid kasutada 
noortekeskus ja eakad. Sellega saaksime viia raamatukogu keldrist välja ja 
käivitada ruumide ristkasutuse. Maksumus jääks tõenäoliselt 1,5-2 miljoni euro 
vahele. Kuna ehitusse panustas Toila vald ka rahaliselt, siis selle summa saaks 
müügihinnast maha arvestada. Raha tuleks valla eelarvest. Kui vallal oli 400 000 
eurot trahviraha lasteaia praegusele omanikule koheselt tasuda, siis lasteaia 
ostusumma saaks mõne aastaga tasutud.

Ettepanekuga ei arvestata. Endise lasteaia 
hoonele näeb omanik ette täna uut funktsiooni 
ning ei kavanda müüki. Kogukonnakeskuse 
funktsiooni täidab täna Toila alevikus 
seltsimaja. Lisaks ei ole uue kogukonnakeskuse 
rajamine sellises mahus finantsiliselt võimalik.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Pearaamatupidaja 
Silja Vask

Muudatused tulenevalt Toila valla 2024-2028 eelarvestrateegias tulude, kulude ja 
investeerimistegevuse vähendamisest, finantseerimistegevuse suurendamisest ja 
likviidsete varade suunamisest. Vähendada arengukava investeeringute kava rida 
2.3 Voka lasteaia ventilatsioon -25 tuh, rida 2.4 Voka lasteaia rühmaruumide 
renoveerimine -110 tuh, rida 2.6 K-N Kooli ainekabinettide sisustamine, 
laboratoorium -30 tuh, rida 2.7 K-N Kooli lasteaed, rühmaruumide renoveerimine 
-10 tuh, rida 2.8 K-N Kooli rekonstrueerimine -80 tuh, rida 3.1 Voka spordihoone 
Metsa tn 2 Voka rekonstrueerimine -100 tuh, rida 3.4 Toila seltsimaja Pikk tn 41 
parkla rajamine ja pritsikuuri renoveerimine -23 tuh, rida 5.1 Energiatõhusate 
meetmete rakendamine -110 tuh, rida 5.3 Toila-Jõhvi (Kõrve) kergliiklustee 
projekteerimine ja väljaehitamine -150 tuh, rida 5.4 Kohtla-Nõmme ja Kohtla 
kergliiklustee ühendamine Kohtla-Järve Ehitajate teega, Raudtee tn 
rekonstrueerimine -20 tuh, 5.6 Oru pargi parkimisalale automaatse 
parkimissüsteemi rajamine -35 tuh, rida 5.10 Laste spordi- ja mänguväljakute 
rajamine ja rekonstrueerimine -10 tuh, rida 5.11 Toila valla rannaalade arendamine 
-12 tuh, rida 5.14 Tänavavalgustuse rekonstrueerimine -20 tuh, rida 5.16 Parkide 
ja rekreatsioonialade rekonstrueerimine -15 tuh. Kokku vähendada 
investeerimistegevust perioodil 2024-2028 -750 tuh eurot. Muudatused 
kajastatud eraldi dokumentidena.

Ettepanekuga arvestada, teha muudatused 
investeeringute kavas ja eelarvestrateegias.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.
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5 12.09.2024 1.7-1/1377 Viru Spordiklubi x

6 x

7 x

8 12.09.2024 1.7-1/1378 Eve Oja x x x

9 x

10 x x

11 x x

12 x x

13 12.09.2024 1.7-1/1379 Katrin Otto x

14 x

1.3.2 Sport. Voka staadionile 2016 aastal, Toila valla Spordi- ja Kultuurikeskuse 
ning Viru SK koostöös rajatud petangiväljakuid kasutati 2022. aastani valla, 
maakonna kui ka vabariiklike võistluste korraldamiseks. 2022. aastal staadioni 
drenaaži renoveerimise käigus eemaldati osaliselt petangiväljakute asfaltkate, 
mille tagajärjel muutusid väljakud kasutamiskõlbmatuteks vabariigi võistluste 
korraldamiseks. Voka Narva mnt 2 endises lasketiirus paiknevat petangi halli on 
kasutatud aastast 2017 harrastusspordiks, tippspordiks ettevalmistamiseks ja 
spordiklubi, valla, maakonna ja Eesti MV-e korraldamiseks oktoobrist maini.

Ettepanekuga ei arvestata, st arengukava 
kirjeldavasse ossa muudatusi ei tehta. Vastasel 
juhul tuleks iga spordiala areng põhjalikult 
lahti kirjutada, et mitte rõhutada vaid üht 
tegevusvaldkonda.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

1.3.2 Sport. Valdkonna arengueeldused. Ehitada Voka staadionile petangi 
väljakud, mis vastaksid rahvusvaheliste võistluste korraldamise nõuetele.

Ettepanekuga arvestatakse. Täiendatud on 
arengukava punkti 1.3.2 Sport järgmiselt: 
„Valdkonna arengueeldused: *Toila valla 
Spordi- Kultuurikeskuse ja Viru Spordiklubi 
koostöös Voka staadionile rajatud petangi- ja 
mölkiväljakute korrastamine, et need vastaksid 
rahvusvaheliste võistluste korraldamise 
standarditele. Võimaluste, s.o. toetusmeetmete 
leidmine petangi sisehalli rajamiseks, mis 
võimaldaksid spordiala harrastamist ja 
võistluste korraldamist talveperioodil”.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

1.3.2 Sport. Valdkonna arengueeldused. Seoses Narva mnt 2 hoone 
lammutamisega kaob võimalus petangi harrastamiseks talveperioodil oktoobrist 
maini. Aastaringseks noorte huviharidusvõimaluste suurendamiseks ja rahvaspordi 
ning tippspordi arendamiseks rajada vähemalt kuue väljakuga petangi sisehall.

Ettepanekuga arvestatakse, kuid jäetakse 
asukoht fikseerimata ja sõnastatakse valdkonna 
arengueelduste alla petangi koondpunktina 
(eelmises vastuses).

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Kas on uuritud, miks soovitakse Toila vallast välja rännata? Kui on teada 
väljarände põhjused, siis võiks sellest olla abi järgnevate arengukavade 
koostamisel (mida tõepoolest on vaja muuta, et inimesed ei lahkuks).

Ei ole ettepanek, vastus küsimusele: Valla 
demograafiline analüüs, s.o. 
rahvastikupüramiid näitab, et lahkuvad 
peamiselt noored, kes asuvad õppima 
Tallinnas-Tartus ning ei naase pärast õpinguid.

Punkt 1.3.2 Sport. Rahvaspordi harrastamiseks lisaks terviseradadele võiksid olla 
ka õuetrenažöörid, nt sarnased trenažöörid nagu on Narva promenaadil. 
Trenažöörid võiksid olla Vokas, Toilas, Järve külas, Kohtla-Nõmmel. Rahaline 
kate valla eelarvest (nt Investeeringute kava 2024-2030 p 5.17 ja 5.18)

Ettepanekuga arvestatakse. Investeeringute 
kavas kajastada punkti 5.16 Parkide ja 
rekreatsioonialade rekonstrueerimine all, 
arengukavas lisada punkti 1.3.2 Sport 
arengueelduste alla.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Punkt 1.3.4 Vaba aeg. Rannas avalik WC olemasolu, momendil ei hakka silma, et 
neid seal oleks. Tee vanasse randa.

Selgituseks: Toila rannaalal on 2 avalikku WC-
d – 1 ranna lähedal terviseraja ääres (2 boksi), 
2 sadama peahoones (3 boksi, sh 1 inva). 
Arengukavas eraldi ei käsitleta, kuid 2025. 
aastal korrastatakse viidamajandust, et WC-d 
oleksid paremini leitavad.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Punkt 1.4 Sotsiaal. Vallas võiks olla andmebaas valla inimestest (nt tegusatest 
pensionäridest, töötutest) ja nende oskustest, kui kellelgi on vaja abi mõne 
oskustöö tegemisel, aga firma palkamine ei ole mõttekas, saaks sellest 
andmebaasist abilise (nt valla kodulehel) abilise leida.

Ettepanekuga ei arvestata, kuna ei ole 
arengukava kontekst. Vald saab soovitada 
ainult kohapealseid ettevõtteid, kes selliseid 
teenuseid ametlikult pakuvad.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Kui valla elanikkonda kaasatakse kohalike küsimuste lahendamisse, siis võiks 
kaasamisüritustel saadud arvamustega ka arvestada. St lk 19 kolmas punkt võiks 
olla järgmine „Asumiseltside aktiivsem kaasamine ja nende arvamustega 
arvestamine valla juhtimisse ning kohalike küsimuste lahendamisesse”.

Ettepanekuga ei arvestata, kuna 
esindusdemokraatia tingimustes võtavad 
otsused vastu volikogu saadikud, kes on rahva 
esindajad ning saanud selleks mandaadi. 
Asumiseltside arvamusega arvestatakse ka täna 
– selleks on ka arengukava koostamise 
kaasamismehhanismid, kuhu on võimalik 
ettepanekuid teha.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

1.3 Kultuur, sport ja vaba aeg. Ettepanek rajada Toila Seltsimajja elementaarne 
pesemisvõimalus. Lisandväärtus võimaldaks soojemal ajal nt majutatada 
väiksemaid gruppe matkaselle.

Ettepanekuga ei arvestata, kuna hoone 
ruumiplaan ei võimalda pesemisvõimaluse 
väljaarendamist ega hoone ei ole 
majutusasutuse pidamiseks sobilik.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

1.3.2 Sport. Ettepanek rajada Toila terviseraja äärde virgestusala (sarnane Narva 
promenaadil), mis oleks mõeldud „mittesportlastele”.

Ettepanekuga arvestatakse. Investeeringute 
kavas kajastada punkti 5.16 Parkide ja 
rekreatsioonialade rekonstrueerimine all, 
arengukavas lisada punkti 1.3.2 Sport 
arengueelduste alla.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.
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15

12.09.2024 1.7-1/1379 Katrin Otto

x

16 x x

Koostas: arendusnõunik Mehis Luus

1.5.1 Ettepanek renoveerida Merepuiesteega paralleelne kõnnitee Meretarest 
Nõlva tänavani. Hetkel väga halb seisund, nii suvel kui ka talvel, lisaks pime.

Ettepanekuga ei arvestata, st arengukavasse 
eraldi ei lisata, kuna arengukavas on kajastatud 
kergliiklusteed terviklõikudena. Tegemist on 
majandusküsimusega, mida saab lahendada 
jooksvalt. Vallavalitsus on vajadusest teadlik 
ning teeb tee korda võimaluse tekkimisel.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.

3.1 lg 4, lk 23. Valla finantsvõimekus-muudatus. Maksimaalselt tuleb ära kasutada 
reaalsusest lähtuvaid Euroopa Liidu ja siseriiklikke investeeringutoetusi... 
Muudatus on vajalik, sest praegune sõnastus jätab mulje, et Toila vald tegeleb 
ainult nende asjadega, millele antakse raha. Tulemuseks võib olla, et Pikal tänaval 
sõidab varsti nt tramm, sest raja ju antakse, olenemata sellest, et meil vaja ei ole : )

Ettepanekuga ei arvestata. Vald ei vii ellu 
investeeringuid, mida ei ole kirjeldatud valla 
arengukavas ega eelarvestrateegias.

Nõustuda Toila 
Vallavalitsuse 
seisukohaga.
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